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«Fa anys que s’ha esgotat 
el nostre model econòmic»

VICEPRESIDENT DEL 
GRUP MIXT PER SDP

Víctor Naudi (@victornaudi), arqui-
tecte, va ser el cap de llista de Social-
democràcia i Progrés (SDP) a les úl-
times eleccions generals, i és vice-
president del grup mixt al Consell 
General.

–Per a vostè, quina ha estat la notícia 
o el fet més destacable que ha passat 
a Andorra durant el 2016?
–L’aprovació unànime de la Llei de 
l’intercanvi fiscal automàtic, que 
marca la fi del secret bancari i que 
comportarà canvis importants per 
a un sector transcendental de l’eco-
nomia.

–I a l’estranger, d’abast internacio-
nal?
–La incapacitat dels estats occiden-
tals per resoldre la crisi de Síria i do-
nar una resposta satisfactòria a les 
persones desplaçades buscant la sal-
vació i poder evitar així la seva mort 
en un excés constant de naufragis.
 
–Què voldria que passés a Andorra 
l’any 2017? 
–Que el govern del senyor Toni Mar-
tí endegués d’una vegada les refor-
mes estructurals que necessita el 
nostre país i poder recuperar la cre-
dibilitat que es mereix Andorra, ge-
nerant confiança en el futur per tal 
d’instaurar un model econòmic be-
neficiós per a tothom i no per a uns 
quants.
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–Creu que el 2017 es notarà la supera-
ció de la crisi financera i econòmica?
–Crec que mentre el senyor Martí no 
tingui la valentia de mirar de cara i 
amb els ulls ben oberts la realitat del 
país i endegui les reformes estructu-
rals i tingui més en compte la veu de 
la ciutadania i de l’oposició,  per tal 
de canviar la mala imatge i la insegu-
retat jurídica que el seu govern gene-
ra, la situació no solament no millo-

rarà sinó que pot empitjorar.

–Quin ha estat el moment més emoci-
onant de l’any que hem acabat?
–N’hi poden haver varis, però desta-
caria la vinguda del Tour de França 
per les seves repercussions i la bona 
organització general i la implicació 
ciutadana. 

–Com valora, en general, l’any 2016?

–Un any complicat tant a nivell de 
l’economia del país com a nivell polí-
tic. Un any difícil per a tota la gent del 
país i, a vegades, un pèl depriment 
per la poca empatia que hi ha entre 
la gent que governa i la ciutadania.

–Si pogués demanar un desig, quin 
seria?
–Que l’any que ve el progrés econò-
mic es pogués confirmar per a tot-
hom disminuint la fractura social 
que s’ha generat durant els últims 
anys. Un progrés que s’inverteixi so-
bretot en aquelles persones que ho 
passen malament i que malaurada-
ment cada vegada en sumen més. 

–Què li demanarà als Reis?
–Material d’esquí.

–És més de fer cagar el tió o de dema-
nar regals al Pare Noel?
–Més de demanar regals al Pare No-
el, tot i que en el seu moment quant 
els fills eren petits m’agradava fer ca-
gar el tió.

–Pessebre o arbre?
–Arbre.

–Un desig per a les institucions an-
dorranes de cara al 2017.
–Que es posi fi al retrocés institucio-
nal que constantment promou el se-
nyor Antoni Martí i que ja comença 
a arribar a uns límits mai vistos en la 
nostra història constitucional. Per al-
tra banda, que es valori més el treball 
de l’oposició, escoltant i tenint en 

compte aquells advertiments o for-
mes de veure les coses especialment 
quan tenen a veure amb demandes 
d’un gran nombre de ciutadans per 
tal d’evitar decisions que a curt ter-
mini i massa sovint esdevenen errò-
nies fins al punt d’haver de modifi-
car lleis pocs mesos després d’haver-
les votat.

–Quina llei voldria que prosperés du-
rant el 2017?
–Tot i que n’hi ha vàries i crec que di-
fícilment es puguin votar durant el 
2017, prioritzaria aquelles que pro-
moguin una reforma sanitària sos-
tenible per al futur tot i preservant 
tant com es pugui les prestacions per 
mantenir l’estat del benestar.

–Per què ens hem d’apropar a Euro-
pa?
–El nostre model econòmic fa anys 
que està esgotat i l’obligació de tot 
governant es anticipar-se al futur. En 
aquest sentit, a banda de les reformes 
estructurals que necessita el nostre 
país, un bon acord d’associació amb 
Europa ens pot aportar més avantat-
ges que inconvenients, sempre que 
estiguem a l’alçada i tinguem clar el 
que volem, cosa que malauradament 
cada dia s’evidencia més que el go-
vern del senyor Antoni Martí no té 
clar. 

–Quin avenç social considera urgent?
– Dur a terme una bona reforma sani-
tària, i per altra banda consolidar un 
sistema de pensions just i garantista 
pel futur. També cal la reforma per 
millorar en acord amb el moment ac-
tual els drets laborals i sindicals.

–Quin és el seu projecte personal per 
al 2017?
–Intentar organitzar de forma més 
eficient la repartició del meu temps 
per tal de millorar la tasca parlamen-
tària així com la del meu temps per-
sonal. H

És un pèl 
depriment la 
poca empatia 
entre la gent 
que governa i la 
ciutadania


